

世界象棋联合会
WORLD XIANGQI FEDERATION

中国·北京·天坛东路80号，邮政编码：100061
NO.80 TIAN TAN DONG ROAD, BEIJING 100061, CHINA
TEL: 86-10-87559136 FAX: 86-10-67115732
E-mail: wxiangqifs@126.com



2026 年第五届世界象棋公开赛竞赛规程

一、主办单位

世界象棋联合会

二、承办单位

新加坡象棋总会

三、场地伙伴

新加坡华族文化中心

四、比赛日期和地点

(一) 时间：新加坡时间 2026 年 11 月 10 日至 13 日 (11 月 8、9 日均可报到)。

(二) 地点：新加坡华族文化中心。

五、比赛项目

男子团体、女子团体、U18 男子个人、U18 女子个人

六、参赛资格

(一) 世象联各会员单位及其下属协会均可组队参加比赛。非世象联会员单位可通过所在洲际协会推荐参赛。

(二) 参赛运动员应符合世象联棋手代表资格条件：拥有会员(会友)单位所属国家(地区)国籍(户籍)或永久居

留权,持有有效工作签证或学生签证时间应在三年(含)以上。

(三) 男子团体 3 人, 女子团体 2 人, 各参赛队伍最多可以有 1 名外援棋手(即不符合世象联棋手代表资格条件)。

(四) U18 个人: 2008 年 1 月 1 日以后出生的运动员, 应符合世象联棋手代表资格条件。总人数限报 100 人, 各会员单位最多可报 10 名运动员(非华越裔棋手不占名额, 男女不限); 报名人数不足 100 人, 承办单位可增报。

七、比赛办法

(一) 比赛采用《世界象棋规则》。

(二) 比赛用时每方 40 分钟, 每走一着加 20 秒。

(三) 男子团体、女子团体采用分台定人制, 男子团体比赛设 3 台、女子团体比赛设 2 台, 棋手台次由各队在报名时自行确定, 依据参赛队伍数量确定赛制及轮次。

(四) U18 男子个人、U18 女子个人根据参赛人数确定赛制及轮次。各组参赛人数不足 6 人时, 则合并组别比赛, 分组录取; 各组别参赛人数不足 3 人时, 取消该组别。

八、录取和奖励

(一) 各组别录取前 8 名, 如参赛队伍数量/人数不足 8 队/人, 按照 N-1 录取(N 为参赛队伍数量/人数)

(二) 奖励办法

竞赛组别	名次	奖励
男子团体	冠军	2000 美金奖金, 奖杯、获奖证书
	亚军	1500 美金奖金, 奖杯、获奖证书
	季军	1000 美金奖金, 奖杯、获奖证书
	第 4-8 名	获奖证书

女子团体	冠军	1000 美金奖金，奖杯、获奖证书
	亚军	800 美金奖金，奖杯、获奖证书
	季军	600 美金奖金，奖杯、获奖证书
	第 4 - 8 名	获奖证书
U18 男子 个人	前 3 名	奖牌、获奖证书
	第 4 - 8 名	获奖证书
U18 女子 个人	前 3 名	奖牌、获奖证书
	第 4 - 8 名	获奖证书

（三）团体组别个人最佳得分手奖

1. 男子：金牌得分手 1 名、银牌得分手 2 名、铜牌得分手 3 名。

2. 女子：金牌得分手 1 名、银牌得分手 1 名、铜牌得分手 1 名。

3. 飞象奖（该奖项授予非华裔棋手）

（1）男子：金象奖 1 名、银象奖 1 名、铜象奖 1 名。

（2）女子：金象奖 1 名、银象奖 1 名、铜象奖 1 名。

（四）按照最新的《世界象棋联合会棋手技术等级标准》，授予相应技术等级。

九、报名办法

（一）世象联各会员单位组织本协会及其下属协会各参赛队统一报名，各会员单位最多可报 3 支男子团体参赛队伍、3 支女子团体参赛队伍、U18 组最多可报 10 名运动员（男女不限）。

（二）非世象联会员单位由所在洲际协会统一报名，可以联合组队方式参赛。

（三）请各参赛队于 9 月 30 日前将加盖协会章的报名

表、所有运动员护照扫描件、电子照片分别电邮至世象联秘书处和组委会。世象联秘书处：wxiangqifs@126.com；组委会：wxo2026@xiangqi.sg, admin@xiangqi.sg。

十、费用

（一）比赛报名费

1. 男子团体：各队收取 200 美元报名费；
2. 女子团体：各队收取 100 美元报名费；
3. U18 组免收报名费；
4. 收费方式另行通知。

（二）各队旅费、食宿费用自理，可自行选择住宿及就餐。本次赛事的推荐酒店为新加坡 M 酒店（M Hotel Singapore），地址：81 Anson Road, Singapore 079908。

会员单位完成报名后，可享受大会提供的酒店优惠房价。有关住宿安排及预订详情，请联系赛事组委会查询。

十一、其他

- （一）请各队自行购买赛事期间医疗等个人保险。
- （二）着装：开幕式和比赛请着正装或各队统一运动服。

十二、未尽事宜，另行通知。

十三、本规程最终解释权属世界象棋联合会秘书处。



2026 5th World Xiangqi Open Regulation

1. Host

World Xiangqi Federation (WXF)

2. Organiser

Singapore Xiangqi General Association (SIXGA)

3. Venue Partner

Singapore Chinese Cultural Centre (SCCC).

4. Date and Venue

(1) **Date:** 10–13 November 2026, Singapore time (check-in available on both 8 and 9 November 2026).

(2) **Venue:** Singapore Chinese Cultural Centre.

5. Events

Men's Team, Women's Team, U18 Men's Individual, U18 Women's Individual.

6. Eligibility

(1) All WXF member units and their affiliated associations may enter teams. Non-member units may participate on the recommendation of their continental association.

(2) Participating athletes must meet the WXF player-representation eligibility conditions: A participating player shall hold the nationality (household registration) or permanent residency of the country (region) of a member (affiliate) unit, or if holding a valid work visa or student visa, the duration of stay shall be three (3) years or more.

(3) A men's team consists of 3 players and a women's team of 2 players; each team may include at most 1 player from other WXF member unit (i.e. a player who does not meet the WXF player-representation eligibility conditions).

(4) U18 Individual: athletes born on or after 1 January 2008 who meet the WXF player-representation eligibility conditions. Total entries are capped at 100; each member unit may register up to 10 athletes (players not of Chinese or Vietnamese ethnicity are not counted against this quota; open to both genders). If fewer than 100 athletes register, the host may add entries.

7. Competition Format

- (1) The competition shall be conducted under the World Xiangqi Rules.
- (2) Time control is 40 minutes per side, with a 20-second increment per move.
- (3) The Men's Team and Women's Team events use a fixed-board, fixed-player system: 3 boards for the men's team event and 2 boards for the women's team event; the board order is set by each team at registration. The format and number of rounds are determined by the number of participating teams.
- (4) The U18 Men's Individual and U18 Women's Individual events have their format and number of rounds determined by the number of entrants. When a category has fewer than 6 entrants, categories are first merged by gender and folded into the adjacent older category for combined play, with placings awarded separately by group; when a category has fewer than 3 entrants, that category is cancelled.

8. Placings and Awards

(1)–(4) Placings and awards by event

Event	Placing	Awards (before tax)
Men's Team	Champion	US\$2,000 , trophy, medal, certificate
	1st Runner-up	US\$1,500 , trophy, medal, certificate
	2nd Runner-up	US\$1,000 , trophy, medal, certificate
	4th–8th	Certificate
Women's Team	Champion	US\$1,000 , trophy, medal, certificate
	1st Runner-up	US\$800 , trophy, medal, certificate
	2nd Runner-up	US\$600 , trophy, medal, certificate
	4th–8th	Certificate
U18 Men's	Top 3	Medal, certificate

Event	Placing	Awards (before tax)
Individual	4th–8th	Certificate
U18 Women's Individual	Top 3	Medal, certificate
	4th–8th	Certificate

All events award the top 8. For team events, if fewer than 8 teams enter, placings are awarded on an $N-1$ basis (N = number of teams); for individual events, if fewer than 8 athletes enter, on an $N-1$ basis (N = number of entrants).

(5) Best Individual Scorer Awards

Group	Gold-Medal Scorer	Silver-Medal Scorer	Bronze-Medal Scorer
Men	1	2	3
Women	1	1	1

Flying Elephant Award

Group	Gold Elephant	Silver Elephant	Bronze Elephant
Men	1	1	1
Women	1	1	1

The Flying Elephant Award is conferred on players not of Chinese or Vietnamese ethnicity.

(6) Corresponding technical-rating titles will be conferred in accordance with the latest WXF Player Technical Rating Standards.

9. Registration

(1) Each WXF member unit registers the teams of its association and affiliated associations together; each member unit may enter up to 3 men's teams and 3 women's teams, and up to 10 athletes in the U18 categories (open to both genders).

(2) Non-member units register through their continental association and may participate as combined teams.

(3) Each participating team must email the registration form bearing the

association's official stamp, scanned copies of all athletes' passports, and electronic photographs to the WXF Secretariat and the Organizing Committee by 30 September.

WXF Secretariat: wxiangqifs@126.com

Organising Committee: wxo2026@xiangqi.sg, admin@xiangqi.sg

10. Fees

(1) Entry fees

1. **Men's Team:** US\$200 per team;
2. **Women's Team:** US\$100 per team;
3. **U18 categories:** no entry fee;
4. Payment method: *(Details to be supplemented at a later date).*

(2) Each team is responsible for its own travel, accommodation and meal costs, and may arrange lodging and dining at its own discretion.

(3) The preferred hotel for this event is M Hotel Singapore, located at 81 Anson Road, Singapore 079908. Discounted hotel rates will be available to participants upon registration. For further information on accommodation arrangements and reservations, please contact the Organizing Committee.

11. Other Matters

(1) Each team should purchase its own medical and personal insurance covering the competition period.

(2) **Attire:** formal attire is required for the opening ceremony and competition, or each team's coordinated sportswear.

12. Matters not covered herein will be announced separately.

13. The right of final interpretation of these Regulations rests with the Secretariat of the World Xiangqi Federation.

